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Pamětní deska spisovatele Svatopluka Čecha odhalena na staré škole 6. června 1936

PROČ NÁMĚSTÍ SVATOPLUKA ČECHA
Připomeneme si historii tohoto názvu, protože někteří naši 

spoluobčané už neví, jaký vztah měl S. Čech k Postupicím.

Na bývalé staré škole je pamětní deska, kterou nechal So-
kol zhotovil na památku toho, že v této škole nabyl prvního 
vzdělání. K samotnému Sv. Čechovi. Většina z nás by si už 
těžko vzpomínala na jeho dílo básnické nebo prozaické, ale 
snad si vybavíme alespoň jeho “broučkiády”, které byly dří-
ve povinnou četbou ve škole.

Svatopluk Čech se narodil 21. února 1846 v Ostředku, kde 

jeho otec František byl správcem na panství advokáta Věn-
ceslava Červinky. V roce 1850 se Čechova rodina přestěho-
vala do Střížkova na panství barona Karla Ignáce Villaniho, 
který byl známým vlastencem. Zde Fr. Čech opět dělal sprá-
vu panství. Když měl malý Svatopluk začít chodit do školy, 
dohodl se otec s baronem Villanim, že nejvhodnější bude 
škola v Postupicích. Proč právě Postupice, které byly od Je-
zera, kde správce bydlel, značně vzdálené a v okolí bylo 
blíže několik škol? Dobře věděli, že zde působí národně 
vzdělaný kněz Jan Jirke a zanícený vlastenec učitel Vojtěch 
Střelka, navíc vynikající hudebník.   Pokračování na str. 11
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U S N E S E N Í č. 7/2023
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 12. 12. 2023 od 17,30 hod. ve spolkové místnosti OÚ 
Postupice

1. ZO schvaluje schodkový rozpočet obce Postupice na rok 2024 v celkových příjmech 38.123 tis. Kč, výdajích 56.273,080 
tis. Kč, schodek 18.150,080 tis. Kč bude kryt přebytkem hospodaření minulých let.

2. ZO schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu obce Postupice na roky 2025 - 2026.

3. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Postupice o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z 
nemovité věci a zároveň se zrušuje Obecně závazná vyhláška č.1/2022 o místním poplatku za odkládání komunálního 
odpadu z nemovité věci, ze dne 13.12.2022.

4. ZO schvaluje poskytnutí finančního příspěvku ve výši 2 000,- Kč z rozpočtu obce a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na 
úhradu poplatku za svoz komunálního odpadu v roce 2024 pro 20 žadatelů (jmenný seznam žadatelů je přílohou zápisu).

5. ZO schvaluje poplatek za odkládání komunálního odpadu pro právnické a fyzické podnikající osoby na rok 2024 (výše 
poplatku je přílohou zápisu).

6. ZO schvaluje Směrnici k provedení inventarizace majetku obce k 31.12.2023.

7. ZO bere na vědomí Přílohu č. 1 Směrnice pro provedení inventarizace – Plán inventur k 31.12.2023.

8. ZO schvaluje Rozpočtové úpravy č. 7/2023 předložené účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu).

9. ZO schvaluje uzavření Kupní smlouvy mezi obcí Postupice a J. Č. Chocerady na pořízení sněhové frézy Ariens Compact 
22 E, rok výroby 2011 za 7 000,- Kč.

10. ZO neschvaluje odprodej obecních pozemků v k.ú. Milovanice parc. č. 398/21 a 398/22, pro žadatelku R. P., Praha 
4 – Modřany.

V KRÁTKOSTI Z OBCE
Vážení spoluobčané,

dovoluji si poděkovat všem z Vás, kteří již uhradili popla-
tek za svoz komunálního odpadu. Ty, kteří to ještě nestihli, 
prosím, aby tak učinili co nejdříve, neboť popelnice se sta-
rými známkami již nebudou vyváženy.

I pro letošní rok došlo k navýšení poplatku za svoz komu-
nálního odpadu. A jelikož někteří z Vás to již komentovali, 
dovolím si zmínit pár argumentů, které zdražení zdůvodní. 
Vzhledem ke zvyšujícím se nákladům svozové firmy bylo 
nutné přistoupit ke schválení koeficientu 0,95 Kč/ litr re-
zervované kapacity svozových nádob. I přes toto zdražení 
bude obec na odpad několik set tisíc doplácet. Tak tomu 
ale bylo i v minulých letech. Zdražení tedy není výmyslem 
obce, nebo zastupitelů, ale je to důsledek zdražování všeo-
becně. Bohužel se asi musíme připravit na to, že i v násle-
dujících letech bude docházet k navyšování ceny.

Oproti tomu bych rád uvedl, že obec Postupice nikdy ne-
zvýšila koeficient daně z nemovitostí. Mnoho obcí v okolí k 
tomu přistoupilo již před lety.

Stejně tak obec doplácí i na vodné, které máme o polovi-
nu levnější než třeba skupinový vodovod Choposu. Proto 
prosím, abychom si vždy uvědomili, že když se něco zdra-
žuje, jsou oblasti, které zůstávají beze změn.

Dále bych Vás rád informoval, že skládka bioodpadu za 
hřbitovem bude zatím otevřena neomezeně. Dovolím si ale 
na všechny z Vás apelovat, abyste poctivě třídili trávu a 
větve. A v žádném případě tam nevyváželi odpad, který do 
bioodpadu nepatří.

Na závěr bych Vám chtěl popřát krásné jarní dny.

Jiří Sternberg
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DEN ŘEDITELKY
Máme za sebou další půlrok práce, děti dostaly své výsled-

ky, někdo byl spokojený, jiný si spíš povzdechl. Na pedago-

gické radě byli oceněni i nejlepší žáci – např. za největší 
zlepšení prospěchu, za práci pro třídu, za bezproblémové 
zapojení do kolektivu, za příkladné plnění povinností… Oce-
nění se mnou jeli na Den ředitelky.

Tentokrát jsme se vypravili nedaleko od naší 
školy. Nejdříve jsme navštívili pana starostu, 
kterého zajímalo, kdo byl v prvním pololetí 
nejlepším žákem/žákyní ve třídách. Popovída-
li jsme si v zasedací místnosti, dostali něco 
dobrého a před devátou hodinou jsme se 
rozloučili. Odjeli jsme do Polánky, kde jsme 
navštívili nahrávací studio Zdeňka Kopecké-
ho. Vysvětlil nám, jak se tvoří aranže, dabin-
gy nebo nahrávky. Vše doprovázel názornými 
ukázkami. Pak jsme si všichni zkusili nahrát 
text pod dokument o Vlašimi. Pan Kopecký 
nám pak ukazoval, jak se s těmi nahrávkami 
pracuje. Aktivita děti bavila, někteří ji zkouše-
li opakovaně. Bylo zajímavé pak poslouchat 
sám sebe. Den jsme zakončili společným obě-
dem ve Vlašimi.

Miroslava Ottlová

DĚTSKÝ KARNEVAL
Sobota plná zábavy, smíchu, soutěží, dobrůtek i písniček 

se rozjela 17.2. v půl druhé v tělocvičně školy. O hudební 
zázemí i taneční kreace blízké všem dětem se postaralo již 

osvědčené duo Kateřina Ševidová a Zdeněk Kopecký. Pře-
stávky vyplnily soutěže zaměřené na rozvoj hrubé a jemné 
motoriky např.chození na chůdách, kreslení se zavázaný-
ma očima, stavění kostek, vracení sirek do krabičky jednou 
rukou, chození po lavičce, střílení gólů na branku a další. 
Každé dítko, které mělo chuť soutěžit, získalo odměnu. Na 
pohodové atmosféře měl nemalý podíl občerstvovací team 
paní Zachové. Sešla se báječná a pestrá plejáda masek, ve 
kterých dorazily děti všech věkových kategorií a které pod-
pořili nejen rodiče, prarodiče, ale i praprarodiče. Vážíme si 
toho, že jste přišli a strávili s námi veselé odpoledne. Velké 

díky také patří všem, kteří se organizačně podíleli v samot-
ný den, ale i v přípravách, které tomu předcházely.

Jana Andr Hesová
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Parta žáků 7. a 8. třídy se vypravila v doprovodu paní uči-
telek a pana učitele na týdenní lyžařský kurz do Herlíkovic 
v Krkonoších. Všichni se těšili na lyžovačku a na společně 
strávený týden.

Nejdůležitější součást lyžařského kurzu - sníh - nás nako-
nec nezklamal, i když nás počasí napínalo do poslední chví-
le. Sice byl jen na sjezdovce a na nejvyšších partiích hor, 
kam se taky pan učitel se žáky několikrát vypravil, ale i to 
nám stačilo ke spokojenému lyžování. Byli mezi námi zdat-
ní lyžaři, kteří sjížděli od prvního dne nejdelší a nejprud-
ší sjezdovku hory Žalý. A někdy nejen na lyžích. Největší 
srdnatost projevili ti, kteří stáli na lyžích poprvé. Naučili 
se první základy a jezdili každým dnem lépe a rychleji. Na-
konec jsme všichni jezdili na kotvě i lanovce a sjížděli po 
sjezdovce čím dál větší rychlostí. Někdy se to bez boulí ne-
obešlo, ale dojeli jsme vždy celí. Aby byla nějaká změna, 

vyrazili obě skupiny několikrát i na běžky.

Večery jsme trávili společně hraním her a soutěží. Čtyři 
soutěžní skupiny, které jsme si vytvořili první večer, hrály se 
zápalem a soutěžily o celkové prvenství v turnaji letošních 
hor. Úklidovou soutěž pokojů, kde rozhodčími byli každo-
večerně páni učitelé, zvládli nakonec také všichni na vý-
bornou. Včetně vtipných dekorací, jako byl třeba plápolající 
oheň v krbu na obrazovce notebooku.

Po týdnu jsme se plni zážitků, dobré nálady a někteří i 
nových dovedností, vrátili zpět do Postupic, hurá domů a 
pak zpět do školních lavic.

Šárka Czafíková

LYŽAŘSKÝ KURZ HERLÍKOVICE

KNIHOVNA BENEŠOV
V zimních měsících je čas jako stvořený posadit se se šál-

kem horkého voňavého čaje k pěkné knížce. My jsme se 
vypravili do městské knihovny v Benešově, abychom se po-
těšili hezkými a barevnými knížkami.

Nejprve knihovnu navštívili žáci 2.třídy. Náš program se 
jmenoval Hrátky a básničky. Milá paní knihovnice nás pro-
vedla světem veršů, rýmů a básniček. Měli jsme možnost 
sestavit sami krátkou rýmovačku, hráli jsme si s ozvěnou, 
poslechli si veselé básničky. U některých jsme se s radostí 
zasmáli.

O měsíc později si výlet do knihovny udělali i čtvrťáci. 
Společně s paní knihovnicí jsme vstoupili do světa deseti-
leté nevidomé dívky Konstantiny, o které napsala krásnou 
knížku polská spisovatelka Olga Masiuková. Knížka se jme-
nuje Jak voní týden a popisuje život dívky, která žije s rodiči 
a babičkou na polském venkově a její největší touhou je 
projet se na opravdovém jízdním kole. Splní se jí její přání?

V závěru programů jsme si mohli prohlédnout celé dětské 
oddělení benešovské knihovny a některé knížky si vypůjčit 
a zalistovat si v nich nebo si i kousek přečíst a natáhnout 
se u toho na barevnou pohovku.

Šárka Czafíková
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PEČEME S MAMINKOU
Po zkušenostech z loňského školního roku jsme i letos v 

únoru v I. oddělení školní družiny vyhlásili pro děti a je-
jich maminky, babičky, tatínky i dědečky soutěž „Pečeme s 
maminkou“. Do pečení se mohli přihlásit žáci se svými ob-
líbenými sladkými a tentokráte i slanými dobrotami. A tak 
poslední dva únorové týdny děti postupně nosily do dru-
žiny moučníky v podobě muffínů, řezů, donutů, sušenek, 
věnečků a větrníků z odpalovaného těsta…... Společně s 
ostatními žáky jsme ochutnávali a hodnotili. Ve čtvrtek 29. 
února jsme se odpoledne sešli s rodiči, babičkami a dětmi 
na slavnostním vyhlášení soutěže „Pečeme s maminkou“. 
Všichni kuchtíci s maminkami obdrželi diplom a malou od-
měnu v podobě hrnečku plného bonbonů. Vítěz byl však 
jen jeden. U dětí na plné čáře vítězily moučníky v podobě 
muffínů a dobrot z odpalovaného těsta. Odbornou porotu 
však nejvíce oslovily řezy od Nely Martínkové, na druhém 
místě koláčky od Tondy Reissiga a na třetím místě šátečky 
od Sylvy Matloňové . Ocenění získala i Terezka Řezníčková, 
která jediná upekla dobrotu ve slaném podání v podobě 
šneků z listového těsta. Hodnocení nebylo vůbec jedno-

duché. Hodnotil se nejen vzhled, ale i chuť a náročnost 
přípravy moučníku. I tak, patří všem zúčastněným velké 
poděkování a obdiv za přípravu jejich oblíbených sladkých 
i slaných dobrot. Věříme, že akce „Pečeme s maminkou“ 
není poslední a příští rok na ni navážeme.

Petra Jindrová

V naší postupické škole proběhla 15. 12. 2023 zábavná 
noc pro děti z prvního stupně. V šest hodin večer jsme při-
vítali děti z první až třetí třídy na Pohádkové noci. Rodiče 
odevzdali ratolesti i s dárkem pro krále Jelimána ve formě 
výrobků z oříšků. Deváťáci si děti rozdělili a od prvního oka-
mžiku se o ně starali. Zavedli je do třídy, ve které nocovali, 
a pomohli jim s přípravou spacáku. Následovala beseda o 
knížkách, které si děti s sebou přinesly. Mezitím se deváťáci 

s osmáky a učiteli namaskovali a oblékli se do řádně při-
pravených kostýmů. Poté děti sešly do vestibulu a scénka 
z Madagaskaru mohla začít. Veselý příběh vyprávěl o tuč-
ňácích, kteří se snaží utéct ze ZOO a chtějí se prohrabat 

do svého domova, kterým je Antarktida. Přidají se k nim i 
ostatní zvířata jako zebra, žirafa, lvice, medvědice, hrošice, 
opičáci a také lemur král Jelimán. K tomu si zpívají a tančí 
na píseň: „Já tak rád trsám, trsám...“ Pokud chtějí děti po-
moci zvířatům dostat se domů, tak musí splnit nejrůznější 
úkoly, za které dostanou barevné samolepky do pohádkové-
ho průkazu. V tělocvičně absolvovaly opičí dráhu, v šatnách 
prošly strašidelnou stezku, kde svítila jen barevná světýlka, 

v jídelně poznávaly se zavázanýma 
očima různé chutě potravin, nejví-
ce je zaskočily olivy. Zkoušely určit 
správné názvy zvířat, rozlišovaly 
předměty, které nahmataly v boxu 
a malovaly zvířátka na papír. Když 
splnily všechny úkoly, navečeřely 
se a poté si zatančily a zasportova-
ly v tělocvičně. Pak už následovala 
večerní hygiena a uspávání při po-
slechu pohádek, které jim deváťáci 
s vybranými osmáky předčítali na 
dobrou noc. Některé děti usnuly 
dříve, jiné později, ale nejdelší noc 
prožili nejstarší „mazáci“ ze školy, 
kteří usnuli až nad ránem. Ráno po-
mohli deváťáci dětem s hygienou a 
balením věcí a všichni se nasnídali. 
Děti dostaly diplomy za účast na 
Pohádkové noci a pak už přicházeli 
rodiče a dětičky si odvedli domů. 
Deváťáci poklidili školu a, k mému 

překvapení, ještě měli energii na míčové hry. Poté jsme se 
rozloučili a škola osaměla, ale pouze na jeden den.

M. Šetková

POHÁDKOVÁ NOC NA TÉMA MADAGASKAR
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MŠ V ZIMĚ
Tak nám zrušili lyžování.

Jedna z akcí, na kterou jsme se letos nesmírně těšili, nám 
nevyšla. První termín byl hned po vánočních prázdninách, 
ale spolu se stoupajícími teplotami klesaly naše naděje, 
že pojedeme. Nakonec to byla jistota. Ale, jak víme naděje 
umírá poslední, a tak jsme se upnuli na náhradní datum, 
které připadlo na začátek března. Jenomže to už bylo ven-
ku málem jaro a padlo i to. Velká škoda, protože jsme měli 
tolik přihlášených účastníků, že byli i čekatelé pod čarou.

Přesto máme za sebou jeden opravdu zábavný výlet. A my-
slím, že byste to neuhodli! Tentokrát žádný Hurvínek, ale 
muzeum. Opravdické muzeum a dokonce v Praze. Vybrali 
jsme Muzeum smyslů v Jindřišské ulici, které je vyhlášeno 
svými kouzly. O kouzla v pravém smyslu se samozřejmě ne-
jedná, dost často to tak ale vypadalo.

Byli jsme v místnosti, celé puntíkaté a úplně nakřivo. Vidě-
li jsme koupelnu a stáli v ní na stropě! Zažili jsme světelnou 
show i legraci v zrcadlové síni, ve stáji jsme si prohlédli hos-
podářská zvířata a dívali se do hluboké studny. Lámali jsme 
si hlavu, kde se bere voda, co teče z kohoutku do kbelíku, 
když nikde nevedou žádné trubky. Všechno byly samozřej-
mě oční klamy, ale nikdo z nás nepřišel na to, jak je možné, 
že lavička stojí na rozřezaných nohách, když mezi řezy jsou 
mezery. Došlo i na umění a vytvořili jsme hřebíkový obraz 
a nadabovali animovanou pohádku. Byl to skutečně neo-
byčejný zážitek a ještě několik dní jsme si o tom povídali.

Chtěli byste vědět, kde jsme obědvali? Že jsme se vrátili 
na oběd do školky? Tak to tedy ani náhodou! Když velký 
výlet, tak ať stojí za to.

Dohodli jsme se s rodiči, že uděláme dětem překvapení a 
cestou zpět jsme se zastavili V Průhonicích u McDonald‘s. 
Děti byly tak zdvořilé a způsobné, že si na odchodu vyslou-
žily od personálu velkou pochvalu. A my to můžeme jen 
potvrdit.

Celý výlet se zkrátka více než vydařil, všichni bez výjimky 
jsme si ho užili. Ale teď máme před sebou velký úkol: vymy-
slet výlet na závěr roku, který si užijeme stejně báječně. No, 
máme co dělat...

Přejeme vám krásné jaro!
učitelky MŠ Postupice

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024
V lednu proběhl v České republice 24. ročník Tříkrálové 

sbírky, kterou pořádá organizace Charita Česká republika. 
V neděli 7. ledna se koledovalo i u nás v Postupicích. S ko-
runkami na hlavách, pokladničkou a nadšením pro dobrou 

věc vyšly do ulic Lotka Tůmová, Katka Tomisová a Zuzka 
Bervidová.

Výtěžek sbírky v naší obci činil krásných 12 256 Kč. V celé 
bystřické farnosti, pod kterou spadáme, se vybralo bezmála 
62 tisíc, což je téměř o 10 tisíc více než v loňském roce. 
Kromě Postupic se koledovalo v Popovicích, Bystřici, Líšně, 
Mokré Lhotě, Božkovicích a na Tožici. Celkem se letos v Čes-
ké republice v kasičkách sešlo přes 172 miliónů, čímž byl 
překonán loňský rekord.

Arcidiecézní charita Praha zvolila pro tento rok následující 
záměry: rekonstrukci a opravu Domova sv. Václava ve Staré 
Boleslavi, dále pomoc rodinám, dětem a mládeži v krizi a 
pomoc chudým rodinám, dětem a obětem domácího násilí 
v Taškentu a Biškeku. Část peněz bude věnována na nákup 
školních potřeb a vybavení pokoje dvou chlapců z rodiny 
samoživitelky přímo v naší farnosti.

V případě zájmu uspořádat sbírku v někeré z dalších obcí 
bystřické farnosti je možné se obrátit na farního koordi-
nátora sbírky, pana Petra Otradovce (otradovec.petr@se-
znam.cz).

Děkujeme za Vaše vlídná přijetí a opravdu štědré dary. Kéž 
Vás požehnání napsaná křídou na dveřích Vašich domovů 
provází celý rok. V příštím roce opět na shledanou.

Martina Křístková
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Vážení spoluobčané, dovolte, abych vás seznámil s činnos-
tí výjezdové jednotky a Sboru dobrovolných hasičů obce 
Postupice.

Sbor dobrovolných hasičů Postupice

Od doby, kdy jsem napsal poslední článek, uplynula ně-
jaká doba, a tak mi dovolte malé shrnutí. Začal bych roz-
svícením vánočního stromu, které se povedlo jako obvykle. 
Mohli jsme se těšit z velkého počtu návštěvníků, což nás 
povzbuzuje do dalších akcí. Další vydařenou akcí byla sa-
mozřejmě zabíjačka. Jako každý rok jsme začali s příprava-
mi již ve čtvrtek v ranních hodinách a de facto jsme skončili 
až v sobotu po ukončení akce. Obrovské poděkování patří 
všem těm, kteří se podíleli na přípravách a zdárném prů-
běhu celé akce a hlavně vám, co jste si přišli pochutnat na 
zabíjačkových dobrotách. Jak to již bývá, po zabijačce se 
jen zaprášilo a to nás moc těší. Další akcí, která bude ná-
sledovat, je stavění Máje a pálení čarodějnic na hasičském 
hřišti. A plánujeme i další akce. Děkujeme za vaši podporu 
našeho sboru v podobě hojných návštěv akcí, které pro vás 
pořádáme, a těšíme se na vás při dalších příležitostech.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce Postupice

Za rok 2023 jsme vyjížděli k více než 40ti událostem růz-
ného charakteru jak v naší obci, tak i mimo katastr obce Po-
stupice. Prvním výjezdem roku 2024 se stal výjezd k požáru 
nízké budovy v Postupicích, který si vyžádal vyhlášení dru-
hého stupně požárního poplachu ze čtyř možných. Na mís-
to spěchalo velké množství hasičských cisteren z okolí, ať 
již z hasičského záchranného sboru nebo okolních jednotek 
dobrovolných hasičů. Díky rychlému zásahu bylo zastaveno 
šíření požáru. Myslím, že si kluci zaslouží uznání, protože v 
dnešní době není samozřejmostí pomáhat druhým jen tak 
bez jakýchkoli nároků na odměnu a podobně. Pro nás je od-
měnou uchráněný majetek, zdraví a životy našich spoluob-
čanů. Na závěr chci poděkovat klukům z jednotky za práci, 
kterou vykonávají ve svém volném čase na úkor svých rodin, 
bez jakéhokoli honoráře, což spousta lidí nechápe, že ještě 
existuje. Obrovské poděkování patří zastupitelstvu v čele s 
panem starostou obce Postupice, které je zřizovatelem vý-
jezdové jednotky Postupice za to, jak se stará o bezpečnost 
našich spoluobčanů v rámci požární ochrany. Protože věřte, 
že vybavení, které je k výjezdu zapotřebí a které nakupuje 
Obec Postupice pro svou jednotku, stojí každý rok nemalé 
peníze a velice si toho vážíme. A za sebe si myslím, že názo-
ry, které slýchám, že hasiči zase dostali velké peníze, nejsou 
na místě. Hasiči nedostávají peníze, hasiči dostávají vyba-
vení, kterým chrání životy a majetek svých spoluobčanů a 
věřte, že se nic nevyrovná pocitu, když společnými silami 
zachráníme někomu dalšímu střechu nad hlavou.

Petr Bucek
Velitel jednotky sboru dobrovolných hasičů obce Postupice

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ OBCE POSTUPICE

Foto Jiří Maršíček

Foto Jiří Maršíček Foto Jiří Maršíček

 

Zápis do MŠ Postupice
9. května 2024

budova MŠ 13,00 – 16,00 hod.

 

Zápis do 1. třídy ZŠ Postupice
10. dubna 2024

budova ZŠ 13,00 – 17,00 hod.



Postupický zpravodaj   BŘEZEN 2024

     8

DIVADLO POSTUPICE
V lednu a v únoru jsme odehráli 3 reprízy představení Re-

vizor. Opět se ukázalo, že je každé představení jiné. Reprízu 
jsme si skutečně užili a interaktivní prvky diváky potěšily. 
Jen máme obavu, že příště se do prvních lavic nebude chtít 
nikdo posadit. Ale věříme, že náš humor je laskavý. Jsme 
velice rádi, že i nyní si k nám najde cestu téměř tisíc platí-
cích diváků. Je to nevídané, aby tak malá obec přitahovala 
tolik kulturních nadšenců z blízka i daleka. Zároveň je to 
pro nás zavazující a před každou novou premiérou se sami 
sebe ptáme, jestli budeme mít úspěch a jestli se budeme 
líbit. Je náročné vymýšlet každý rok novou hru, která by 

Rok 2023 byl výročím 85 let nepřetržitého trvání benešov-
ských filatelistů. Klub byl založen 17. června 1938 v hotelu 
Na Knížecí s honosným názvem „Klub československých fi-
latelistů v Benešově – pro Benešov a okolí“. Současný stav 
organizované filatelie nás znova tlačí do stejné situace. Při 
neustálém snižování počtu členů Svazu českých filatelistů a 
počtu klubů filatelistů zbývají na našem okrese jen 3 kluby. 
Ve Voticích, Vlašimi a v Benešově. Naše působnost pokrývá 
řadu obcí, namátkou Bystřici u Benešova, Čerčany, Divišov, 
Postupice a další.

Běžná činnost KF se zaměřuje na pořádání pravidelných 
výměnných schůzek ve 14 denním intervalu v prostorách 
DPS v ulici Marie Kudeříkové. Zde mají členové nabídku 
odběru novinek České a Slovenské pošty, meziklubové ko-
lování filatelistického materiálu, konzultace a půjčování ka-
talogů. V průběhu 85 let činnosti uspořádal KF řadu výstav, 
přepravu pošty obřím leteckým modelem, motocyklem 
i balonem (i z Jemniště). Byla realizována řada dopisnic, 
razítek i známkových sešitků. V roce 2021 se podařilo u 
České pošty zajistit vydání známkového sešitku s motivy 
Benešova a Konopiště. Od roku 1918 je to jediné vyobraze-
ní konopišťského zámku na známkách.

I do budoucna předpokládáme stejné aktivity jako do 
současnosti. Rádi mezi sebou přivítáme i další zájemce o 
filatelii.

Předseda KF 01-15 Benešov – Roman Lajpert 
(kontakt: hana@lajpert.com)

FILATELISTÉ NA BENEŠOVSKU

vyhovovala požadavkům velkého souboru i nárokům našich 
diváků. Ve stejné situaci jsem i nyní. Ale pevně věřím, že se 
zase „dokopu“ k nějakému scénáři a v září začneme zkou-
šet.

Za Ochotnický divadelní spolek Mgr. Blanka Jíšová

Foto Mgr. Blanka Jíšová
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Vážení sousedé a spoluobčané Postupic a okolních obcí.

Dovolte mi, abych se představila jakožto nový provozova-
tel místní sokolovny. Od dubna 2024 přebírám po odchá-
zející Jitce Šestákové provoz místní sokolovny a restaurace 
v ní umístěné.

Chtěla bych vám tímto přiblížit mé představy a cíle, které 
bych postupně ráda v těchto prostorách realizovala:

1. Místní hospůdku bych chtěla samozřejmě zachovat s 
tím, že bych ráda co nejdříve udělala designové úpravy, 
aby se hospůdka stala útulnější a přívětivější a následně 
kompletně zrekonstruovala kuchyni, abyste si tam všichni 
mohli zajít jak na oběd, tak na příjemnou večeři.

2. V prostorách sokolovny by měly vzniknout komunitní 
prostory, ve kterých najdou útočiště všechny zájmové spol-
ky a dětské kroužky – klubovna, o kterou se budou dělit 
všichni, kdo chtějí nějakým způsobem sdružovat místní 
obyvatele a budou mít o takový prostor zájem. (sportovci, 
divadelníci, myslivci, rybáři, dětské zájmové kroužky, atd.)

3. V prostorách hlavního sálu bych ráda vybudovala pří-
jemné společenské prostory, kde se budeme setkávat při 
nejrůznějších společenských akcích v průběhu celého roku. 
Prostory naší sokolovny tak poslouží plesům, akcím pro 
děti, příměstským dětským táborům, maškarním bálům, 

uměleckým vystoupením, ale stejně tak přivítají i oslavence 
narozenin, svatby, pohřby a jiné individuální akce.

Jestliže byste měli ještě další náměty, dotazy či připomín-
ky, tak vaše názory ráda uvítám na níže uvedeném e-mailu, 
či telefonu. Prosím tímto ty z vás, kteří by měli chuť jakým-
koli způsobem s touto realizací pomoci, aby se mi ozvali, 
budete samozřejmě velice vítáni. Pokud by někdo dokázal 
sehnat i jakékoli finanční, nebo sponzorské dary, tak za ty 
budu neskonale vděčná. Budu vděčná i za jakýkoli tip, kde 
sehnat materiál, lidi, vybavení, či stroje.

V souvislosti s výše zmíněným Vás srdečně zvu na již při-
pravované následující akce:

1. Nové otevření s ochutnávkou a posezením

2. Den dětí, Pohádkový karneval, dětská představení

3. Hudební akce pro všechny věkové kategorie

4. Dožínky a Farmářské trhy

5. Oslavy příchodu nového roku – SILVESTR.

Těšíme se na vás všechny.

Irena Brejchová a kolektiv.
e-mail: sokolovna.postupice@seznam.cz

Tel: 777 791 792

SOKOLOVNA
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TJ SOKOL POSTUPICE 
24.2. proběhla členská schůze TJ Sokol Postupice za po-

četné účasti členů. Jako každoročně – i letos byla schválena 
zpráva o hospodaření a zprávy o činnostech jednotlivých 
složek sokola. Ve zprávách několikrát zaznělo postesknutí 
na nedostatek mladých sportovců. Tím naše obec nevybo-
čuje z řady, protože i v ostatních TJ v okolí řeší stejné po-
tíže. Děti se orientují spíše virtuálním směrem a pokud se 
věnují sportu – pak je tak široká nabídka, že na fotbal nám 
děti nezbývají. Přesto věříme, že se v budoucnu nějakých 
malých fotbalistů či šachistů opět dočkáme. 
Jsme rádi, že díky našemu „áčku“ máme stále kam chodit 

v sobotu za sportem. I když nám moc radosti v poslední 

době nedělají – oceňujeme jejich nasazení a ochotu vybíhat 
každý víkend na trávník na úkor vlastního volna. Zároveň 
nás těší, že se daří udržovat tradici Běhu kolem Paperáku, 
který se každoročně kvalitativně posouvá. Tady naopak po-
řadatelé zaznamenávají mnoho dětí, ale málo dorostenec-
kých a dospělých běžkyň a běžců. 

Sokol také přispěl na činnost Gábiny Zachové, která v ra-
ritním sportu teqball dosáhla 5.místo na MS a 4.místo na 
EH, v nohejbale je mistryní světa ve dvojicích i ve trojicích 
– gratulujeme! 

V diskusi pak byl zmíněn hostinec U Sokola provozovaný v 
budově sokolovny, který měla poslední čtvrt století v proná-
jmu Jitka Šestáková. Jitka smlouvu ukončila a celý výbor TJ 
jí poděkoval za vzornou péči o sokolovnu i výbornou spo-
lupráci po celou dobu jejího působení. Hospodu bude od 
května provozovat nový nájemce. Věříme, že stejně dobře. 
Budova Sokolovny jako taková potřebuje neustálou péči a 
rekonstrukce. Obec nabídla pomoc při vyhledávání případ-
ných dotačních titulů. Divadelní spolek nabídl TJ finanční 
výpomoc při drobných opravách – jako poděkování za mož-
nost zkoušení i hraní v budově. Děkujeme všem členům za 
účast i konstruktivní připomínky v diskusi.

Za TJ Sokol Postupice Mgr. Blanka Jíšová

Foto Mgr. Blanka Jíšová

Foto Mgr. Blanka Jíšová

 Záškolák při ZŠ Postupice
zve na

Procházku pohádkovým lesem
27. dubna 2024

začátek 13,15 hod.
na Podlesí nad skálou v Postupicích
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Pokračování ze str. 1 
Kvetl zde bohatý kulturní život, například v roce 1844 se 

J. K. Tyl ve svém časopisu Květy zmínil o knihovně v Postu-
picích, která obsahovala 260 svazků. Byly zde pořádány ve-
lice oblíbené hudební produkce. Jedním z výtečných míst-
ních hudebníků byl krejčí Jan Beránek, byl také zanícený 
vlastenec. K němu na podzim roku 1852 přijel na byt Sva-
topluk Čech. Když nadešel čas nedělního svátku nebo škol-
ních prázdnin, rodiče vyslali statného poklasného, ten vzal 
Svatopluka na ramena a odnesl ho domů. Šestiletý hoch si 
z ročního pobytu odnesl mnoho cenného z vlasteneckých 
hovorů, ale také bázeň před tajemnými strašidly a duchy.

Svatopluk Čech tuto zkušenost z dětství popsal ve své kni-
ze Z dávných vzpomínek: Byt mých stravovatelů se skládal 
z jedné světice s okny proti hospodě a dílny vzadu. Zařízení 
světnice bylo prosté, pamatuji si na dně velké k sobě přista-
vené postele pana mistra a paní mistrové, kde jsem někdy 
spával uprostřed obou. Tvrdé hrany byly velmi nepohodlné. 
V zadním kumbálku jsem se zdržoval nejvíce. Rád jsem si 
tu hrál s různobarevnými tkalouny a odstřižky látek. Hlav-
ní význam nabývala tato místnost pro mne večer, kdy při 
mlhavém světle lojové svíčky se moji domácí s tovaryši i 
hosty bavili hlavně povídačkami o strašidlech a zjeveních. 
Naslouchal jsem bez dechu a stále se ohlížel do tmavých 
koutů. Domnívám se, že tady v dusném a pověrčivostí na-
syceném prostředí tohoto kumbálku byl položen základ k 
jedné stránce mé mladé bytosti, která mě ještě v dospělej-
ších letech dlouho obtěžovala.

Jednoho dne byla v protějším hostinci zábava. Vytušil 
jsem, že se jí chtějí zúčastnit všichni mí domácí. Rozhod-
ně jsem prohlásil, že sám doma nezůstanu. Paní mistrová 
ulehla tedy na oko vedle mne ku spaní, ale když jsem se v 
noci probudil, neozval se nikdo na moje volání. Byl jsem 
v bytě sám. Bez rozmyslu jsem vyrazil oknem ven nedba-
je bolesti v rukou, zraněných střepinami rozbitého skla. V 
pouhé košili, jak jsem vyskočil z postele, potřísněn krví na 
rukou a snad i v obličeji, objevil jsem se vyděšen uprostřed 
tančících v hostinci, k malé radosti stravovatelů.

I když ve svých vzpomínkových knihách nelíčí Sv. Čech 
pobyt v Postupicích zrovna idilicky, přes to se po asi čtyři-
ceti letech do Postupic vrátil. Z Jezera zamířil touž cestou, 
po které kdysi putoval na zádech poklasného na prázdniny. 
Z Jemniště k večeru doputoval k Postupicím. Mile ho pře-
kvapil obraz městečka, jehož skromné domy se pěkně kupí 
podél rozsáhlého rybníka před vábicím pozadím lestnatých 
vrchů. I vnitřek obce působil svou čistotou a prostou úprav-
ností. Ale procházka několika ulicemi vzkřísila básníkovi 
vzpomínky na faru a školu. Našel i domek, ve kterém přebý-
val, vzpomněl si i na výstupek, na jehož schodech sedával. 
Za tmy jel v najatém povoze nazpět k Benešovu.

Snad jeho vzpomínky nebyly jen chmurné, když měl po-
třebu se po tolika letech vrátit. A protože zde nabyl prv-
ního vzdělání, ocitlo se jeho jméno v pojmenování našeho 
náměstí.
  Jiří Šesták

Slavnostní odhalení desky 6. července 1930 na škole v 
Postupicích, kde Svatopluk Čech získal své první vzdělání.

Svatopluk Čech

Rok 1946, výzdoba domu č.p. 104, kde pobýval jako chlapec 
Svatopluk Čech u příležítosti 100. narozenin spisovatele.
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HISTORICKÉ SNÍMKY A SOUČASNOST

Foto z roku 2024 Jiří Maršíček

Náměstí 30 léta


